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  ػٌىاى الاطزوحت:

 العراق البصرة/دراست مستوياث مضاداث الأكسدة الأنزيميت وبعض العناصر النزرة في دم مرضى الحساسيت والربو في محافظت 

 الخلاصت: 

 GPx, الكلىحبرُىى بُزواوكضُذَز SODأجُْــزَِجَْ هـذٍ الــذراصت لـوؼزفت حزكـُز هـضبداث الأكضذة الأًزَوُت )فىق الأوكضُذ دصوُىحُز 

حبلت   100شولج الذراصت   وهضخىي ػٌصزٌ )الحذَذ و الكلىر( لذي ػذد هي هزضً الزبى فٍ هحبفظت البصزة.  Catalase)والكخبلُز 

هي الإًبد( حن حشخُصهن فٍ هزكز الحضبصُت والزبى فٍ   45هي الذكىر و  (55( صٌت(67-7هي الوزضً وكبًج أػوبرهن حخزاوح  هببُي 

هي الإًبد( هوبرلُي هي حُذ الؼوز كوجوىػت ضببطت. حن حصٌُف   25هي الذكىر و35 حبلت هي الأصحبء )  60هحبفظت البصزة, كذلك 

لً الؼىاهل الخبلُت )الفئبث الؼوزَت, ػبهل الجٌش, الخبرَخ الؼبئلٍ, ػبهل الخذخُي, الوىقغ الجغزافٍ و ًىع الوزضً ببلاػخوبد ػ

 (.}بزوحٌُبث, فىاكت وخضزاواث, حىابل{الغذاء
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            Summary: 

The work described in this thesis is mainly concerned with studying the concentration of  the 

enzymes antioxidants (Superoxide dismutase SOD, Glutathione peroxidase GPx and Catalase 

CAT.) as well as to know the levels of  trace elements (Iron & Chloride) in the blood of 

patients in Basrah  governorate/ Iraq. This study covers 100 state of sickness in which their 

ages between (6-67) year (55 male and 45 female) and all these cases were identified in 

Allergies and asthma center in Basrah/Iraq. However, the control group contain to healthy 

peoples (35 male and 25 female). The classification of these patients depend up on few factors 

such that (Ages, Sex, genetic history, smoking habit, living places and the type of their foods 

which covers {proteins, fruits & vegetables and spices}). 

 

 

 

 



 

  


